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OR.0002.9.15. 

P R O T O K Ó Ł   Nr  IX/15 

z sesji Rady Gminy Poraj 

w dniu 19 czerwca 2015 roku 

Urząd Gminy w Poraju ul. Jasna 21 

sala narad nr 220 

czas trwania obrad 11
07

 - 15
23

  

IX sesja Rady Gminy Poraj została otwarta i poprowadzona przez Przewodniczącą 

Rady Gminy p. Katarzynę Kaźmierczak. 

Porządek obrad: 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Poraj. 
4.  Informacje z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

5.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Poraj za rok 

2014. 

6.  Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 

7.  Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

 Komisji Rewizyjnej, 

 Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji. 

 Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.  

8.  Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2014 rok – wystąpienia: 

 Skarbnika Gminy, 

 Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej; 

8.1. projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2014, 

8.2. projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 rok. 

9.  Projekty uchwał w sprawie: 

9.1. wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Policji, 

9.2. wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej Państwowej Straży Pożarnej, 

9.3. wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do porozumienia z dnia 6 marca 2015 roku              

o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT dla Subregionu 

Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2014 – 2020, 

9.4. odstąpienia od obowiązku przetargowego na dzierżawę mienia komunalnego, 

9.5. zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Poraj”, 

9.6. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Poraj w miejscowości Choroń, 

9.7. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Poraj w miejscowości Gęzyn, 
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9.8. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Poraj w miejscowości Jastrząb, 

9.9. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Poraj w miejscowości Masłońskie, 

9.10. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Poraj, 

9.11. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Żarki Letnisko obręb Dzierżno, 

9.12. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Żarki Letnisko, 

9.13. opłat targowych, 

9.14. powołania zespołu ds. wyboru ławników, 

9.15. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2015, 

9.16. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2015-2027. 

10.  Zapytania i wnioski – odpowiedzi. 

11.  Stanowisko Rady Gminy w sprawie apelu Wojewody Śląskiego dotyczącego 

włączenia   się w proces repatriacji. 

12.  Sprawy organizacyjne – pisma kierowane do Rady. 

13.  Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad: 
 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Przewodnicząca p. Katarzyna Kaźmierczak otworzyła IX sesję Rady Gminy Poraj      

o godzinie 11
07

. W pierwszej kolejności powitała przybyłych gości – lista obecności stanowi 

załącznik nr 1. W oparciu o listę obecności radnych (załącznik nr 2) stwierdziła quorum do 

podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

 

Ad.2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

 Proponowany porządek obrad (załącznik nr 3) Radni, jednostki organizacyjne i 

pomocnicze Gminy otrzymały w ustawowym terminie. Przewodnicząca przypomniała 

radnym, że na komisjach wyrazili zgodę na wprowadzenie korekty do projektów uchwał 

zapisanych w 9 punkcie sesji w podpunktach 9.6 do 9.12 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w 

poszczególnych miejscowościach Gminy (nowe projekty uchwał z wprowadzonymi 

zmianami w kolorze czerwonym były rozdane na komisji ds. oświaty i omówione 

szczegółowo na dwóch komisjach ze wskazaniem na mapie przez merytorycznego 

pracownika p. Monikę Kacerovsky). Mapki zostały rozdane także przed rozpoczęciem sesji. 

Wobec braku uwag co do porządku obrad przewodnicząca zarządziła głosowanie. 

Porządek IX sesji został uchwalony jednogłośnie. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Poraj. 
 Przewodnicząca po przekazaniu informacji, że protokół z poprzedniej sesji był 

przedłożony w Biurze Rady Gminy oraz w sali  przed rozpoczęciem obrad przeszła do 

głosowania w sprawie przyjęcia protokołu Nr VIII/15 z dnia 30 kwietnia 2015 roku. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad.4. Informacje z pracy Wójta od ostatniej sesji. 

 Głos zabrał Wójt Gminy Poraj p. Łukasz Stachera, który zapoznał uczestników sesji z 

następującymi materiałami: 

1) Sprawozdanie Kierownika Referatu Komunikacji Społecznej, Informatyki i Promocji 

na temat wydarzeń kulturalnych, szkolnych i rekreacyjno – sportowych, jakie miały 

miejsce w ostatnim czasie (załącznik nr 4); 

2)  Wykaz z „Ewidencji ludności” od 01.01.2015 do 17.06.2015 roku (załącznik nr 5); 

3) Informacja międzysesyjna Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju (GOPS) 

za miesiąc maj 2015 roku (załącznik nr 6); 

4) Informacja na temat wyborów prezydenckich – wyniki wyborów w Gminie Poraj 

(załącznik nr 7); 

5) Informacja dotycząca wydanych od 30 kwietnia 2015 roku zarządzeń Wójta Gminy 

(załącznik nr 8); 

6) Informacja z wykonanych zadań Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji           

i Pozyskiwania Środków (GK) w okresie maj – czerwiec 2015 roku (załącznik nr 9); 

Wspomniał również o: 

  toczących się rozmowach z Regionalnym Funduszem Gospodarczym (RFG) na temat 

chęci dzierżawy przez Gminę Poraj terenów nad zalewem, które można by 

zagospodarować przy użyciu środków zewnętrznych; 

  trwających rozmowach z Regionalną Dyrekcją Lasów Państwowych na temat 

przejęcia kolejnych terenów leśnych, które pozwolą m.in. na sprawną komunikację 

przez naszą Gminę czy tworzenie np. miejsc biwakowych; 

 planach budowy chodników w Jastrzębiu od ul. Nadrzecznej do  Ośrodka 

Harcerskiego w oparciu o porozumienie ze Starostwem Powiatowym w Myszkowie; 

 kończącej się modernizacji drogi powiatowej w Dębowcu; 

 przygotowywanych do realizacji projektach budowy sal gimnastycznych przy 

szkołach w Jastrzębiu, Choroniu, przy przedszkolu w Poraju oraz budowy amfiteatru 

w Żarkach Letnisku; 

 przygotowanych kolejnych etapach budowy oświetlenia, odwodnienia i remontu dróg 

w Gminie Poraj; 

 otrzymanym dofinansowaniu na zakup samochodu strażackiego dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Choroniu, jest również szansa aby na ten cel otrzymać dodatkowe 

środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

(WFOŚiGW); 

 ubieganiu się z WFOŚiGW 50 % dofinansowania do projektu dot. utylizacji azbestu; 

 planach przyszłorocznego remontu drogi wojewódzkiej w kierunku Osin; 

 ustaleniach z Urzędem Marszałkowskim na temat utworzenia wzdłuż zalewu ścieżki 

zdrowia – Gmina Poraj ma za zadanie przygotować projekt i wstępny kosztorys; 

 otwartym szlaku konnym, którego miejsca postojowe są zlokalizowane w Masłońskim 

i Choroniu; 

 otrzymanych dofinansowaniach w ramach Regionalnych Inwestycji Terytorialnych 

(RIT) : 

  1 mln zł na termomodernizację remiz Ochotniczych Straży Pożarnych (OSP) 

oraz budowę budynku wielofunkcyjnego w Masłońskim; 
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 2 mln zł do budowy centrum przesiadkowego wraz z drogami rowerowymi w 

Poraju; 

 1 mln zł  na instalacje efektywnego oświetlenia; 

 4 mln zł  na gospodarkę wodno – ściekową; 

 0,5 mln zł na rewitalizację dawnego ośrodka żeglarskiego na rzecz wsparcia 

utworzenia aktywizacji społecznej czyli obecny ośrodek Marina; 

 oczekujących na realizację projektach w ramach dofinansowania z RIT 

przewidzianych na lata 2016 – 2018: 

 800 tyś zł na zakup i montaż kolektorów słonecznych dla mieszkańców; 

 500 tyś zł na kompleksową termomodernizację budynków użyteczności 

publicznej II etap szkoła w Kuźnicy Starej; 

 0,5 mln zł  na likwidację niskiej emisji poprzez zmianę i modernizację 

indywidualnych źródeł ciepła; 

 3,5 mln zł na gospodarkę wodno – ściekową II etap; 

 1 mln zł na przystosowanie budynków na mieszkania socjalne; 

 przewidzianym na wiosnę 2016 roku uruchomieniu oczyszczalni w Żarkach Letnisku, 

co uzależnione w głównej mierze jest od Gminy i Miasta Koziegłowy.  

 

Ad.5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Poraj 

za rok 2014. 

 W temacie bezpieczeństwa i porządku publicznego głos zabrał I Zastępca 

Komendanta Powiatowego Policji w Myszkowie podinspektor Jacek Kurdybelski i 

podkomisarz Krzysztof Macherzyński z Komisariatu Policji w Koziegłowach. Przekazane 

przez nich informacje stanowią załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. Po zakończeniu 

prelekcji radny Andrzej Ludwikowski zwrócił się do Policji z szeregiem pytań: 

 jak wygląda współpraca Policji z mieszkańcami Gminy Poraj? 

 czy jest instytucja dzielnicowego, jeżeli tak to dlaczego nie pojawił  się na sesji? 

 jak wygląda współpraca Policji ze szkołami w Gminie Poraj? 

 jak kształtuje się w ujęciu statystycznym poziom bezpieczeństwa w Gminie Poraj? 

Przewodnicząca  poinformowała radnego Ludwikowskiego, że wszystkie te problemy były 

poruszane na komisji ds. oświaty, natomiast osoba dzielnicowego jest znana m.in. ze względu 

na jego udział w komisji interdyscyplinarnej oraz działalności szkoleniowej prowadzonej 

wśród młodzieży. 

Radna Jolanta Kozak również potwierdziła, że tematy te były obecne na komisji, której jest 

przewodniczącą. Ze względu na brak w chwili obecnej konkretnych danych odnośnie Gminy 

Poraj przedstawiciele Policji zaproponowali, że mogą one zostać dostarczone na piśmie w 

późniejszym czasie. 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącej Rady z działalności międzysesyjnej. 

 Załącznik nr 11 do niniejszego protokołu to informacja z działalności 

Przewodniczącej Rady za okres od 30 kwietnia do 19 czerwca 2015 roku, która została 

odczytana przez           p. K. Kaźmierczak. 
 

Ad. 7. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności od ostatniej sesji: 

 Przewodnicząca Rady udzielała kolejno głosu: 
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1) P. Andrzejowi Ludwikowskiemu – Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej (KR), 

który przedstawił porządek  posiedzenia z dnia 14 i 18 maja 2015 roku: 

1. Uzupełnienie informacji rzeczowej Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego 

Szkół za rok ubiegły. 
2. Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Poraj za rok 2014. 

3. Informacje na temat stanu mienia komunalnego w Gminie. 
4. Ocena pracy i działalności Wójta Gminy za 2014 rok. 

5. Przygotowanie wniosku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach na 

temat absolutorium. 

6. Analiza sprawozdania LKS Polonia Poraj za 2014 rok. 

 oraz porządek obrad z dnia 15 czerwca 2015 rok:   

1. Informacja na temat funkcjonowania gospodarki śmieciowej w Gminie, 

realizacja odbioru śmieci od firm, realizacja ściągalności opłat od właścicieli 

domków letniskowych, wykaz ściągalności opłat w stosunku do planu -  wynik 

finansowy za rok 2014. 

2. Analiza skarg, jakie wpłynęły w roku 2014 do Urzędu Gminy. 

2) P. Sylwestrowi Sawickiemu – Przewodniczącemu Komisji ds. budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji, który poinformował, że 26 maja 2015 roku 

Komisja zajmowała się takimi tematami jak: 
1. Analiza realizacji zobowiązań podatkowych i ich egzekucja za 2014 rok’ 

2. Informacja na temat stanu i wykorzystania mienia komunalnego Gminy. 

3. Informacja na temat uregulowania stanu prawnego dróg w Gminie. 

 W dniu 16 czerwca 2015 roku porządek obrad Komisji był następujący: 

1. Analiza materiałów sesyjnych. 

2. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2014 rok. 

3. Informacja na temat inwestycji z zakresu wodociągów. 

4. Informacja dotycząca realizacji budowy kanalizacji i oczyszczalni w Gminie 

egzekwowanie podłączenia posesji do istniejącej sieci – wykaz sołectwami. 

3) P. Jolancie Kozak – Przewodniczącej Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw 

społecznych, która przytoczyła porządek obrad z dnia 25 maja 2015 roku: 

1. Analiza realizacji budżetów na 2015 rok placówek oświatowych Gminy Poraj. 

2. Dział promocji Gminy Poraj – stan przygotowania do sezonu letniego. 

3. Gminny Ośrodek Kultury – stan przygotowania do sezonu letniego, oferta na 

okres wakacji dla dzieci i młodzieży. 

4. Przedstawienie informacji dotyczącej zabezpieczenia imprez i uroczystości 

masowych organizowanych w Gminie Poraj. 

5. Przedstawienie oferty świetlic środowiskowych w okresie wakacyjnym. 

  oraz odczytała porządek posiedzenia z dnia 17 czerwca 2015 roku: 

1. Analiza materiałów sesyjnych. 

2. Projekty organizacyjne szkół i przedszkoli. 

3. Przedstawienie informacji z działalności za pięć miesięcy bieżącego roku 

pełnomocnika ds. rozwiązywania problemów alkoholowych i Kierownika GOPS. 

4. Omówienie stanu bezpieczeństwa w Gminie – spotkanie z przedstawicielem 

Policji. 
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Wspomniała, że podczas ostatnich obrad został wystosowany wniosek w sprawie 

zwołania przez Wójta Gminy Poraj zebrania Radnych z dyrektorami placówek 

oświatowych (Uchwała nr 2/15). 

 

Ad.8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Poraj za 2014 rok 

  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 

2014 zawarte w Zarządzeniu Wójta Gminy Poraj Nr 2/2015/B z 27 marca 2015 roku (zał. nr 

15) było przedmiotem analizy Komisji Rady oraz kontroli Komisji Rewizyjnej i udzieliła 

kolejno głosu: 

 Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej p. A. Ludwikowskiemu - odczytał: 

1) Wniosek do Rady Gminy Poraj o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy Poraj - 

załącznik nr 12, 

2) Uchwałę Nr 4200/VII/89/2015 z dnia 26 maja 2015 roku VII Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Poraj – załącznik nr 13, 

3) Stanowisko KR do tematu – jak w załączniku nr 14, 

 Skarbnikowi Gminy p. Jadwidze Zasik – odczytała dokument zatytułowany 

„Wykonanie budżetu za 2014 rok”  - załącznik nr 16, 

 Wójtowi Gminy Poraj, który między innymi: 

1) zapoznał uczestników sesji wyrywkowo z zapisami opinii RIO w Katowicach tj. 

Uchwały Nr 4200/VII/67/2015 z dnia  

28 kwietnia 2015 roku VII Składu Orzekającego RIO w Katowicach - stanowi 

załącznik nr 17 do niniejszego protokółu: 

 „W zakresie przedłożonego sprawozdania z wykonania budżetu za 2014 

rok ustalono, że nie wykazuje rozbieżności w stosunku do danych …”, 

 „Sprawozdanie z wykonania budżetu jest kompletne, gdyż obejmuje 

informacje wymienione w art. 269…”, 

 „Stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich jest 

odpowiedni w stosunku do przyjętego harmonogramu.”, 

 „…nadwyżka operacyjna w wysokości 1.426.829,44 zł.”, 

 „…mienie komunalne Gminy Poraj w ocenie Składu Orzekającego zawiera 

wszystkie elementy wymienione w art. 267…”; 

2) zwrócił uwagę na: 

 niezrealizowanie planu dochodów ze sprzedaży mienia komunalnego 

położonego w Żarkach Letnisku (ŻL), co w głównej mierze wpłynęło na 

wielkość deficytu. Tereny te pomimo wystosowania listu intencyjnego 

przez developera zostały wycofane ze sprzedaży na wniosek mieszkańców 

Żarek Letniska, chociaż dochód z tej transakcji byłby znaczący (wpływy ze 

sprzedaży min.6.200.000 zł, deficyt 4.970.000 zł); 

 wypłacone od 2010 roku przez Gminę Poraj odszkodowania; 

 fakt, iż środki zewnętrzne pozyskiwane przez Gminę Poraj spływają           

z dużym opóźnieniem - sytuacja taka była m.in. w przypadku remontu kina 

„BAJKA”. Dziś jednak wiemy, że ryzyko zainwestowania środków 

własnych się opłacało - otrzymaliśmy 85% dofinansowania do tej 
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inwestycji, kolejne 80.000 zł otrzymaliśmy od Starostwa Powiatowego      

w Myszkowie na doposażenie kina; 

 zbyt niską (7.000.000 zł) subwencję oświatową, która wystarcza na 

pokrycie 55 % wydatków na działalność placówek oświatowych w skali 

roku (13.000.000 zł). W ciągu czterech lat daje nam to niebagatelną sumę 

24.000.000 zł, które musimy wypracować sami. Pomimo tego nie została 

zamknięta żadna szkoła ani zwolniony żaden nauczyciel; 

 mniejszą liczbę wytycznych RIO w zaleceniach pokontrolnych w stosunku 

do wcześniejszych lat (obecnie 12 zaleceń,  poprzednio 16), które 

spełniliśmy, nie otrzymaliśmy żadnej kary ani upomnienia; 

 pozytywnie zaakceptowany przez RIO budżet na 2015 rok, który na dzień 

19.06.2015 roku jest realizowany w 100 %, mamy zabezpieczone środki na 

inwestycje, spłacamy zobowiązania; 

 dobrze planowane inwestycje współfinansowane ze środków zewnętrznych 

m.in. przedszkole i żłobek w ŻL, boiska szkolne, place zabaw, 

oczyszczalnie ścieków, termomodernizacje szkół itd.; 

 fakt, iż w 2010 roku, kiedy wygrał wybory miał podpisane przez 

poprzedniego Wójta umowy na 11.200.000 zł z niezabezpieczonymi 

środkami w budżecie. Ryzyko zaciągnięcia kredytu w wysokości 

12.000.000 zł było ogromne, ale było warto ponieważ dzięki temu mamy: 

nowoczesne Gimnazjum w Poraju, Budynek Wielofunkcyjny w 

Masłońskim, basen kąpielowy w ŻL, oczyszczalnię ścieków i I etap 

kanalizacji w Jastrzębiu; 

 stan pożyczek i kredytów na chwilę obecną to 10.600.000 zł, jeszcze w tym 

roku zostaną umorzone w 50 % trzy pożyczki z WFOŚiGW. Reszta wtedy, 

gdy osiągniemy 50 % spłacalności tych pożyczek czy kredytów;  

 rzetelne analizowanie budżetu z uwagi na fakt, że każde zaciągnięcie  

kredytu umarzalnego z WFOŚiGW widnieje w zapisach księgowych jako 

dług dopóki nie uzyskamy jego zwrotu; 

 kwestię rozliczania się z Zakładem Ubezpieczeń Społecznych (ZUS) od 

pracowników placówek oświatowych. Na chwilę obecną nie mamy 

żadnych zaległości w stosunku do ZUS z tego tytułu a sprawy dwóch 

dyrektorek szkół, które zostały wezwane na kontrolę do RIO w 

przedmiotowej sprawie zostały umorzone; 

 sprawę pozytywnego zaopiniowania RIO wniosku Komisji Rewizyjnej 

(KR) Rady Gminy Poraj tj. Uchwały Nr 4200/VII/89/2015 z dnia 26 maja 

2015 roku VII Składu Orzekającego RIO w Katowicach, która stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. Podkreślił, że taka opinia nie 

miałaby miejsca w sytuacji wystąpienia  w naszej Gminie problemów nie 

do rozwiązania;  

 dobre przygotowanie Gminy Poraj do inwestycji na lata następne, co 

pozwoli na dalszy jej rozwój; 

 znaczące inwestycje zewnętrzne, które nie dotykały naszego budżetu czyli 

drogi wojewódzkie, rondo, dworzec kolejowy, przejazdy kolejowe; 

 oszczędności poczynione w skali czterech lat w Gminie m.in.:  
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 na energii elektrycznej (ok. 250.000 zł) - jest to efekt dobrze 

podpisanych umów z dostawcą energii; 

 10 % obniżenie zatrudnienia w Urzędzie Gminy; 

 przygotowywanie się Gminy do reformy oświatowej tj. przekształcenie 

szkoły w Kuźnicy Starej w Stowarzyszenie, co pozwoli znacznie obniżyć 

koszty; 

 otworzyła dyskusję nad wyżej opisanymi dokumentami  

 radna Polak sprzeciwiła się udzieleniu Wójtowi Gminy absolutorium          

i cytowała Uchwałę Nr 4200/VII/67/2015 z dnia 28 kwietnia 2015 roku VII 

Składu Orzekającego RIO w Katowicach (załącznik nr 17); 

 sołtys ŻL p. Andrzej Kamiński zarzucił, że informacje podane przez 

przewodniczącego KR były nierzetelne, mało dokładne, bez podziału na 

konkretne sołectwa; 

 p. A. Ludwikowski odniósł się do słów sołtysa mówiąc, że aktem odwagi 

nie jest negowanie wszystkiego dookoła ale budowanie szacunku i 

patrzenie na dany temat kompleksowo a nie wybiórczo, tym bardziej, że 

największym beneficjentem środków w ostatnim czasie są właśnie ŻL; 

 radna Polak wspomniała, że wycofanie terenów w ŻL ze sprzedaży 

wynikało z faktu, iż mieszkańcy nie mogli dopuścić do tego aby ich 

miejscowość straciła walory turystyczne; 

 Wójt Gminy stwierdził, że krytyka jest potrzebna ale merytoryczna i 

konstruktywna oparta na faktach a nie pomówieniach. Podkreślił, że radna 

Polak z zasady jest zawsze przeciwna wszystkiemu co jest robione bez 

względu na to, kto stoi u władzy. Zwrócił się do sołtysa p. Kamińskiego     

i radnej p. Polak z propozycją aby w związku z ich zarzutami nie 

oczekiwali wielkich nakładów finansowych na ich miejscowość. Ich 

krytycyzm niestety nie przekłada się na kwoty wydane w ostatnich latach 

na inwestycje w ŻL, lata 2010-2014 to prawie 14 mln zł w porównaniu z 

okresem 2006-2010 – 2 mln zł – okresem 2002-2004 2.2 mln zł, 

 radny p. Tomasz Klimek chciał znać konkretny termin rozpoczęcia pracy 

oczyszczalni ścieków w ŻL; 

 p. Łukasz Stachera jeszcze raz podkreślił, że planowany termin to wiosna 

2016 roku; 

 radny p.S.Sawicki zgłosił formalny wniosek o zakończenie dyskusji – 

wniosek został przyjęty 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”. 

 

Po zakończonej dyskusji nad „Sprawozdaniem” i wystąpieniami Wiceprzewodniczący 

Rady  p. Andrzej Pawłowski odczytał: 

8.1.  

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2014. 

Uchwałę  Nr 59(IX)15 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za rok 2014 

Radni Gminy Poraj zatwierdzili w głosowaniu, w którym uczestniczyło 15 radnych.   Za 

przyjęciem Uchwały głosowało 13 radnych, przeciw 1, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Uchwała to załącznik  nr 18. 

8.2.  
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projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 rok.                                                                         

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak zarządziła głosowanie po zakończeniu, którego 

stwierdziła, że Uchwała w  sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 rok została podjęta 12  głosami „za”, „przeciw” 1 przy 2 głosach 

„wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr 60(IX)15 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Poraj absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2014 rok stanowi załącznik nr 19 do protokółu sesyjnego. 

Przewodnicząca Rady wraz ze swoim zastępcą wśród oklasków zebranych złożyła na ręce 

Wójta gratulacje oraz bukiet kwiatów. Pan Wójt podziękował Radzie Gminy za udzielenie 

absolutorium.  

Przewodnicząca  ogłosiła 5 minutową przerwę w obradach.  

 

Ad.9. Projekty uchwał. 
 Wiceprzewodniczący p. A. Pawłowski odczytał kolejno projekty uchwał, które zostały 

zapisane w porządku sesji: 

9.1. Uchwała Nr 61(IX)15 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Policji ( załącznik nr 20) . 

Za przyjęciem uchwały  głosowało – 12 radnych, przeciw – 1, 2 osoby wstrzymały się od 

głosu. 

Radni p. Ludwikowski, p. Szustak oraz p. Rodek wyrazili sprzeciw w sprawie dopłat 

tłumacząc to trudną sytuacją finansową Gminy. Radna Sitek optowała zaś aby przychylić się 

do tego wniosku tłumacząc to poprawą bezpieczeństwa mieszkańców Gminy. Poparli ją radna 

Kozak i radny Klimek. 

Salę narad opuściła radna Kozak. 

9.2. Uchwała Nr 62(IX)15 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy finansowej 

Państwowej Straży Pożarnej (załącznik nr 21). 

Za przyjęciem uchwały głosowało14 radnych. 

9.3. Uchwała Nr 63(IX)15 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do 

porozumienia z dnia 6 marca 2015 roku o współpracy w sprawie opracowania i 

realizacji Strategii RIT dla Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa  Śląskiego na lata 2014 – 2020 ( załącznik nr 22). 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie: „za” – 14 radnych. 

9.4. Uchwała Nr 64(IX)15 w sprawie odstąpienia od obowiązku przetargowego na 

dzierżawę mienia komunalnego (załącznik nr 23). 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 13 radnych, przeciw – 1. 

Radna Polak sprzeciwiła się dzierżawie bez przeprowadzania przetargu argumentując to 

możliwością uzyskania większej kwoty za dzierżawę. Poprosiła o dokładne dane dotyczące 

omawianego tematu, przede wszystkim jaka obecnie kwota wpływa do budżetu Gminy z 

tytuły dzierżawy. Kierownik Ref. GK p. A. Zaczkowski  zarekomendował dotychczasowego 

najemcę i udzielił odpowiedzi p. Polak  odnośnie kwoty (1620 zł brutto). Radny p. Edward 

Mizera optował za przyjęciem w/w uchwały. Przewodnicząca Rady przypomniała, że temat 

ten był dokładnie analizowany na Komisji Oświaty. 

Salę narad opuściła radna K. Rzepka. 
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9.5. Uchwała Nr 65(IX)15 w sprawie zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj”(załącznik nr 24). 

Uchwała została przyjęta 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Radna Polak zwróciła uwagę na brak w dostarczonych materiałach map z proponowanymi 

zmianami w zagospodarowaniu przestrzennym, natomiast te  dostarczone z opóźnieniem są 

nieczytelne. Podkreśliła również, że pomimo prośby z jej strony nie uzyskała  informacji 

jakiego rodzaju wnioski w sprawie zmian z miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego  i od kogo  wpłynęły do Urzędu Gminy. 

Przewodnicząca p. Kaźmierczak przypomniała, że wszystkie projekty uchwał w 

przedmiotowej sprawie zostały szczegółowo omówione na dwóch komisjach przez inspektor 

p. M. Kacerovsky. 

P. Wójt również odniósł się do sprawy twierdząc, że na mapach zostały zaznaczone wszystkie 

wnioski mieszkańców, które spełniały wymogi formalne. Takie kompleksowe  rozwiązanie 

wiąże się  z wydatkiem jednorazowym co w przyszłości może się zwrócić  m.in. w postaci  

podatków od nieruchomości od potencjalnych mieszkańców. 

9.6.  Uchwała Nr 66(IX)15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Choroń (załącznik nr 

25). 

Za przyjęciem uchwały – 12 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

9.7.  Uchwała Nr 67(IX)15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Gęzyn (załącznik nr 

26). 

Za przyjęciem uchwały – 12 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

9.8. Uchwała Nr 68(IX)15  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Jastrząb (załącznik nr 

27). 

Za przyjęciem uchwały – 12 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

9.9. Uchwała Nr 69(IX)15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Masłońskie 

(załącznik nr 28). 

Za przyjęciem uchwały – 12 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

9.10. Uchwała Nr 70(IX)15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Poraj (załącznik nr 

29). 

Za przyjęciem uchwały – 12 radnych, 1 – wstrzymujący się. 

9.11. Uchwała Nr 71(IX)15  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Żarki Letnisko obręb 

Dzierżno (załącznik nr 30). 

Za przyjęciem uchwały – 8 radnych, 5 – wstrzymujących się.  

9.12. Uchwała Nr 72(IX)15  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Poraj w miejscowości Żarki Letnisko 

(załącznik nr 31). 

Za przyjęciem uchwały – 7 radnych, 6 – wstrzymujących się. 

9.13. Uchwała Nr 73(IX)15 w sprawie opłat targowych (załącznik nr 32). 

Za przyjęciem uchwały – 12 radnych, 1 – wstrzymujący się.  
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Sołtys ŻL p. Kamiński optował za nieprzyjęciem w/w uchwały. Stwierdził on, że od kiedy 

Gmina przejęła opłaty z terenu targowiska w ŻL to problem ten stał się kością niezgody 

pomiędzy Gminą i mieszkańcami i dopóki  nie zostanie uregulowany w ten sposób, że opłaty 

powrócą do sołectwa to nigdy P. Wójt nie uzyska poparcia ze strony mieszkańców ŻL.  

P. Wójt podkreślił, że wszystko odbywa się w oparciu o obowiązujące prawo, zgodnie z 

obowiązującą uchwałą. On sam nie spotkał się z bezpośrednią krytyką ze strony mieszkańców  

ŻL w przedmiotowej sprawie. 

9.14. Uchwała Nr 74(IX)15 w sprawie powołania zespołu ds. wyboru ławników (załącznik 

nr 33). 

 Uchwała została przyjęta jednogłośnie- za 13 radnych. 

9.15. Uchwała Nr 75(IX)15 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2015 

(załącznik nr 34). 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie- za 13 radnych. 

9.16. Uchwała Nr 76(IX)15 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Poraj na lata 2015 – 2027 (załącznik nr 35). 

  Uchwała została przyjęta jednogłośnie- za 13 radnych. 
 

Ad.10. Zapytania i wnioski 

Sale narad opuścili radni: p. Sitek i p. Ludwikowski. 

 Przewodnicząca p. Katarzyna Kaźmierczak udzielała głosu radnym oraz uczestnikom 

sesji w następującej kolejności: 

1) p. Z. Polak: 

 zwróciła uwagę na niechlujnie wykonywane prace remontowe dróg, 

 poprosiła o sprecyzowanie tematu kanalizacji w ŻL, 

 zapytała o samochód dla niepełnosprawnych – dlaczego nie jest wykorzystywany 

zgodnie ze swoim celem, 

 poprosiła o informację na temat siłowni zewnętrznej w ŻL, 

 zapytała na jakich zasadach działa i jakie przynosi korzyści Ośrodek Marina Poraj, 

 zwróciła uwagę na temat projektów organizacyjnych szkół, 

 podniosła także temat opłaty targowej w ŻL podkreślając, że wcześniejszy system 

był zdecydowanie lepszy. 

Na salę narad wrócili radni: p. Sitek i p. Ludwikowski. 

2) p. A. Ludwikowski zaproponował aby pieniądze z tytułu opłaty targowej były 

wydatkowane na miejscowości, w których są zbierane,    

3) p. M. Karkocha: 

 poprosił o założenie lampy  na ul. Jasnej 50  oraz załatanie dziur na ul. Ogrodowej 

w ŻL, 

 podkreslił fakt zrealizowania ogromnej liczby inwestycji zarówno w ŻL jak i w 

całej Gminie. 

Burzliwa dyskusja nt. inwestycji w ŻL. 

3) p. E. Sitek : 

 podziękowała za ustawione od strony zalewu pojemniki do selektywnej zbiórki 

odpadów i poprosiła o częstsze ich opróżnianie, 

 poprosiła o wykoszenie  trawy na placach zabaw. 

 

Wójt Gminy udzielił odpowiedzi: 



      12 

 

 na dzień dzisiejszy nie było żadnych uwag ze strony mieszkańców co do jakości 

naprawianych dróg, 

 kanalizacja w ŻL jest sukcesywnie realizowana, umowy są podpisane a środki w 

budżecie zabezpieczone,  

 samochód przystosowany do przewozu osób niepełnosprawnych będzie dowoził 

dzieci do szkół od 01.09.2015 roku. Termin ten został przesunięty przez PFRON z 

uwagi na to, że umowy z dziećmi były podpisane do końca czerwca, 

 siłownia zewnętrzna będzie zrealizowana wkrótce; 

 Gmina nie ponosi żadnych kosztów w związku z funkcjonowaniem Ośrodka Marina; 

 projekty arkuszy organizacyjnych szkół zostały podpisane w ustawowym terminie, 

żaden nauczyciel nie został zwolniony; 

 zaapelował do zainteresowanych o zapoznanie się z przepisami dotyczącymi poboru 

opłaty targowej; 

 poprosił uczestników sesji aby krytykując ciągły brak pieniędzy jednocześnie nie 

oczekiwali nowych inwestycji i podkreślił jak konieczny jest wzajemny szacunek; 

 oświadczył, że jeżeli w dalszym ciągu będą  powtarzać  się sytuacje obrażania 

pracowników Urzędu Gminy przez radną p. Polak to wówczas nie będą jej udzielane 

żądane informacje; 

 sprawy ul. Ogrodowej i ul. Jasnej w ŻL zostaną sprawdzone i odpowiednio 

załatwione; 

 przypomniał, że trwają rozmowy z RIO jak rozwiązać problem deficytu 

przejściowego. Bezpiecznym rozwiązaniem byłoby przejście w kredyt 

długoterminowy ponieważ będzie można wówczas spokojnie realizować te zadania, 

które mamy przed sobą  w ramach RIT-ów. 

 

Ad. 11. Stanowisko Rady Gminy w sprawie apelu Wojewody Śląskiego dotyczącego        

 włączenia się w proces repatriacji. 

Na salę narad powróciła radna p. Kozak. 

 Wiceprzewodniczący p. A. Pawłowski odczytał stanowisko Rady Gminy w sprawie 

włączenia się w proces repatriacji (załącznik nr 36). Radna Polak opowiedziała się za 

udzieleniem pomocy repatriantom. Przewodnicząca Rady p. Kaźmierczak podkreśliła jednak, 

że pomimo szczerych chęci Gmina nie jest w posiadaniu przede wszystkim mieszkań 

socjalnych a decyzja taka pociąga za sobą ogromne zobowiązania  i zarządziła głosowanie 

stanowiska. 

Za przyjęciem Stanowiska głosowało – 12 radnych, 2 osoby wstrzymały się od głosu. 

 

 

Ad.12. Sprawy organizacyjne. 

 Przewodnicząca p. Kaźmierczak przeczytała pismo w sprawie poparcia starań 

Światowego Kongresu Kresowian o nadanie nazwy Międzynarodowemu Portowi Lotniczemu 

Katowice w Pyrzowicach imienia Wojciecha Kilara. Przypomniała o spotkaniu 10 lipca na 

wspólnym posiedzeniu komisji. Życzyła wszystkim udanych wakacji i przyjemnych 

wyjazdów. 
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Ad.13.Zamknięcie sesji. 

 W związku z tym, iż porządek  IX sesji został wyczerpany Przewodnicząca                 

p. K. Kaźmierczak zamknęła obrady o godzinie 15
23

. 

 

 

Protokolant 

 

Agnieszka Dudek       

        Przewodnicząca  

        Rady Gminy Poraj 

 

 

        Katarzyna  Kaźmierczak 

 

 

   
  

 

 

 

 

 

 

 


